

COLLÈGE UNIVERSITAIRE GLENDON COLLEGE

CONSEIL DE LA FACULTÉ / FACULTY COUNCIL

Minutes of the Faculty Council meeting held on Friday, December 9, 2016 at 1:30 p.m. in the Senate Chamber, York Hall, Glendon. This meeting of Council was attended by the following members:

C. Campbell
C. Clark-Kazak
C. Coates
E. Coburn
B. Connell
A.-A. Cyr
A. Dossou-Yovo
G. Ewen
V. Hildebrand
D. Ipperciel
L. Jackson
M. Jurdjevic

A. Karoui
S. Kirschbaum
E. Light
W. Maas (Chair)
B. Morgan
S. Paradis
A. Pyée
J. Rivest
I. Roberge
J. Robinson
P. Theophanidis

Procès-verbal de la séance du Conseil de la faculté, tenue le vendredi 9 décembre 2016 à 13 h 30 dans la salle du sénat, pavillon York, Glendon. Les membres suivants étaient présents :

M. Palamarek
K. Reynolds
A. Sartori
E. Ascencio
L. Bekirsky
D. Biedrzycki
K. Clark
N. Goel
E. Leahy
A. Rashad
M. Turner

1. Chair's Remarks

The meeting began at 1:35 p.m.

The Chair reminded members that Council still needs a vice-Chair.

2. Minutes of the previous meeting

▪ November 18, 2016

The minutes were approved.

3. Matters arising from the minutes

There were no matters arising.

1. Remarques du président

La séance commence à 13 h 35.

Le président rappelle aux membres que le Conseil a toujours besoin d'un vice-président.

2. Procès-verbal de la séance précédente

▪ 18 novembre 2016

Le procès-verbal est approuvé.

3. Questions dérivant du procès-verbal

Il n'y en a aucune.

4. Inquiries and Communications

Rhonda Lenton (Provost & VPA) and Gary Brewer (VPF & A) flipped through their presentation on the [Academic and Budget planning and the IIRP](#). It was followed by a short question period.

5. Principal's, Associate Principal's (Academic) and Associate Principal's (Research) Remarks

The Principal informed Council of this year's enrolment. Biology, BUEC, Mathematics, Political Science, Psychology and Sociology are doing well, enrolment for other departments are down. Cristina Bregar confirmed that Glendon's enrolment is down about 1.4 % (heads) at this point. However, we do have the winter intake to take into consideration as well. The Principal also noted that there's no need to be worried as the numbers will increase within the next 5 years.

With reference to Canada's sesquicentennial in 2017, the Principal congratulated the following recipients of special funds in support of their projects to celebrate the event at Glendon.

- Colin Coates (The Confederation Debates)
- Francis Garon (Canada's Constitutional Challenges)
- Solange Belluz (French language Olympic Games)

The Associate Principal Academic, I. Roberge mentioned the following:

- Academic Accommodation Policy and Practice – the “cheat sheet” will be circulated in January
- Internship Opportunities and Experiential Education – a not-for-credit work placement course is being developed, more information to be provided in the new year

4. Inquiries and Communications

Rhonda Lenton (Provost & VPA) et Gary Brewer (VPF & A) parcourent leur [présentation](#) Elle est suivie d'une courte période de questions.

5. Remarques du principal, du vice-principal aux affaires académiques et de la vice-principale à la recherche

Le principal informe le Conseil à propos des inscriptions de cette année. Biologie, BUEC, Mathématiques, Science politique, Psychologie et Sociologie vont bien, les inscriptions pour les autres départements sont en baisse. Cristina Bregar confirme que les inscriptions de Glendon sont en baisse d'environ 1.4 % à ce stade. Cependant, nous avons aussi ceux d'hiver à prendre en considération. Le principal note également qu'il n'y a pas lieu de s'inquiéter car le nombre devrait augmenter au cours des 5 prochaines années.

Se référant au cent cinquantième anniversaire du Canada en 2017, le principal félicite les lauréats suivants qui ont reçu des fonds spéciaux pour financer leurs projets visant à célébrer l'évènement à Glendon.

- Colin Coates (The Confederation Debates)
- Francis Garon (Canada's Constitutional Challenges)
- Solange Belluz (French language Olympic Games)

Le vice-principal aux affaires académiques, I. Roberge mentionne les points suivants :

- Politique et pratique d'accommodements pédagogiques – la fiche d'information sera distribuée en janvier
- Possibilités de stages et l'éducation expérientielle – il y a le développement d'un cours sans crédit de placement en milieu professionnel, plus d'information à venir dans la nouvelle année

- Linguistics support for disciplinary courses in French – the FSL Centre is developing tutorial for select courses in History, Political Science, and Sociology - more information to be provided in the new year.

The Associate Principal Research, C. Clark-Kazak informed Council members of the forthcoming information session in January 2017 on the Research Ethics Review Processes and Protocols.

- Soutiens linguistiques pour les cours en français – Le Centre FSL développe des modules pour des cours identifiés en histoire, science politique et sociologie - plus d'information à venir dans la nouvelle année

La vice-principale à la recherche, C. Clark-Kazak informe les membres du Conseil de la tenue d'une séance d'information en janvier 2017 sur le « Research Ethics Review Processes and Protocols ».

6. Reports from Standing Committees

(a) Curriculum Committee

J. Rivest presented the Curriculum submissions from the departments of Economics, English as a Second Language (English), History, Philosophy, Social Science (MDS), and School of Translation, and they were all **approved**.

Two minor amendments were made to the following courses:

GL/HIST3240 6.00 Medieval Intellectual History – add cross-listing with PHIL – course number will be updated accordingly.

GL/HIST4618 3.00 Canadian Environmental History – add “6 credits in either HIST or CDNS or NATS or permission of the Department” as pre-requisites

7. New Business

There was none.

8. Adjournment

The meeting was adjourned at 15:10 p.m.

6. Rapports des comités permanents

(a) Comité des programmes

J. Rivest présente les soumissions des départements d'économie, anglais langue seconde (anglais), histoire, philosophie, sciences sociales (MDS) et l'école de traduction et elles toutes **approuvées**.

Deux modifications mineures sont apportées aux cours suivants :

GL/HIST3240 6.00 Medieval Intellectual History – co-inscription avec PHIL – le numéro du cours sera mise à jour en conséquence.

GL/HIST4618 3.00 Canadian Environmental History – ajouter le préquis « 6 credits in either HIST or CDNS or NATS or permission of the Department ».

7. Affaires nouvelles

Il n'y en a aucune.

8. Levée de la séance

La séance est levée à 15 h 10.